
Spm. nr. S 4923

Til familie- og forbrugerministeren (9/8 04) af:

Søren Søndergaard (EL):

»Vil ministeren tage initiativ til, at sundhedsskadelige, sukkerholdige mælkeprodukter som kakaomælk ikke modtager 

støtte fra skolemælkordningen?«

Svar (18/8 04)

Familie- og forbrugerministeren (Henriette Kjær):

Som anført i svaret til spørgsmål S 4922 vil fødevareministeren tage initiativ til at tage skolemælksordningen op med 

sine europæiske kolleger.

Jeg skal tilføje, at skolemælksordningen med levering af støttede mælkeprodukter kan være et godt bidrag til at 

modvirke tendensen til, at eleverne fx køber sodavand. I den sammenhæng er det også glædeligt, at forældrene i stort 

omfang er ernæringsbevidste, når skolemælken skal bestilles, idet skummetmælk og minimælk udgør mere end 

halvdelen af salget af skolemælk.
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